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Protokół nr BR.0002.11.2020 
Z obrad XXVII sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Sulechowie 

w dniu 15 września 2020 
 
Obrady rozpoczęto 15 września 2020 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 15:24 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 18 radnych Rady Miejskiej w Sulechowie 
 
1. Otwarcie sesji 
Przewodniczący stwierdził obecność 18 radnych Rady Miejskiej w Sulechowie na ustawowy i fatyczny 
stan 21 radnych co oznacza, iż obrady są prawomocne do podejmowania uchwał. 
 
2. Przedstawienie porządku obrad 
Zastępca Burmistrza Magdalena Klucznik przedstawiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zielonogórskiemu (druk nr 284). 
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekty uchwał:  
w sprawie odwołania radnego z funkcji członka Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w 
Sulechowie (druk nr 285), w sprawie odwołania radnego z funkcji członka Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji Rady Miejskiej w Sulechowie (druk nr 286) oraz w sprawie powołania radnej na członka Komisji 
Zdrowia, Oświaty i Kultury Rady Miejskiej w Sulechowie oraz stwierdzenia składu Komisji Zdrowia, 
Oświaty i Kultury Rady Miejskiej w Sulechowie (druk nr 287). 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Elżbieta Musiałek zaproponowała wycofanie wniosku 
o rozszerzenie porządku o druk nr 285. Przewodnicząca zaproponowała radnemu Janowi Rerusowi 
zastanowienie się nad złożeniem rezygnacji. Przewodnicząca stwierdziła natomiast, iż nie stawała by 
naprzeciw rezygnacji radnej Małgorzaty Matuszewskiej mimo, iż motywy są zdaniem radnej inne niż 
podane w uzasadnieniu. 
 
Zmiana porządku obrad - dodanie druku 284.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 
Antoni Pokład, Roman Rakowski, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 
Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Elżbieta Krystyna Musiałek, Jan Zdzisław Rerus 
NIEOBECNI (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław 
Artur Mikołajczyk, Roman Wilczyński 
 
Zmiana porządku obrad - dodanie druk 285.  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (9) Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, 
Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela 
Katarzyna Wojewoda 
PRZECIW (5) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Radosław Murkowski, 
Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Piotr Bodnar, Krzysztof Kluczyński 
NIEOBECNI (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław 
Artur Mikołajczyk, Roman Wilczyński 
 
zmiana porządku obrad - dodanie druk 286.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (12) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, 
Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan 
Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna 
Wojewoda 
PRZECIW (1) Agnieszka Joanna Szeląg 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krzysztof Kluczyński 
NIEOBECNI (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław 
Artur Mikołajczyk, Roman Wilczyński 
 
Zmiana porządku obrad - dodanie druk 287.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 
Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 
Wojciech Szefner, Izabela Katarzyna Wojewoda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa 
NIEOBECNI (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław 
Artur Mikołajczyk, Roman Wilczyński 
 
Radny Jan Rerus poprosił o przedstawienie nowej numeracji w porządku obrad. 
Radca prawny Anna Kowalska-Kasprzak stwierdziła, że domyślnie projekty uchwał wprowadzone do 
porządku znajdują się w ostatnich punktach w kolejności ich przyjmowania. Najlepiej by rada przyjęła 
taką kolejność przez aklamację. Rada przyjęła kolejność przez aklamację. 
 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 
Informację załączono do protokołu. Przewodniczący podziękował radnym za liczny udział w spotkaniach 
jakie odbywały się w okresie międzysesyjnym. 
Radny Roman Rakowski poprosił o informację na temat pisma przedstawiciela ZNP na temat wsparcia 
finansowego druku publikacji na temat pierwszych lat edukacji w Sulechowie po II Wojnie Światowej. 
Przewodniczący przekazał, że pismo wspierające ideę skierował do Pana Burmistrza z prośbą o 
udzielenie odpowiedzi. 
 
4. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej z prac Komisji w okresie międzysesyjnym 
Informację stanowią protokoły z posiedzeń wspólnych komisji stałych Rady Miejskiej w Sulechowie w 
dniach 8 i 10 września 2020 r. Informacje przedstawili radni Przewodniczący Komisji: Wojciech Szefner, 
Przemysław Pokład, Piotr Bodnar, Miłosz Brodzikowski 
Radny Roman Rakowski zapytał, na jakich zasadach głosuje radny Piotr Bodnar, którego nie ma w 
spotkaniu video. 
Przewodniczący poinformował, że na spotkaniu video Pan Piotr Bodnar był widoczny. 
Radny Wojciech Szefner poinformował, że brak widoczności niektórych radnych wynika z ustawionego 
widoku w aplikacji. 
Radny Piotr Bodnar poinformował, że ma problemy techniczne z połączeniem się do spotkania. 
Radny Jan Zdzisław Rerus zapytał, dlaczego nie zgłoszono do porządku obrad wycofania uchwały o 
likwidacji straży miejskiej. 
Przewodniczący poinformował, że żadna z komisji nie zgłosiła takiego wniosku. 
Radny Wojciech Szefner poinformował, że prosi w imieniu komisji Budżetu i Gospodarki o poddanie pod 
głosowanie wycofania z porządku obrad druku nr 283 w sprawie likwidacji straży miejskiej. 
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Radny Piotr Bodnar poinformował, że prosi w imieniu komisji Do Spraw Wsi o poddanie pod głosowanie 
wycofania z porządku obrad druku nr 283 w sprawie likwidacji straży miejskiej. 
Radny Piotr Miszkiewicz jako wnioskodawca projektu uchwały poprosił o możliwość odczytania 
uzasadnienia do projektu uchwały w przypadku wycofania projektu z porządku obrad. 
Radny Przemysław Artur Mikołajczyk zwrócił uwagę na brak logicznego wyjaśnienia takiego 
postępowania radnego Miszkieiwcza. 
Radny Piotr Miszkiewicz jako wnioskodawca projektu uchwały poinformował, że odczytanie 
uzasadnienia będzie stanowiskiem do odrzucenia tego projektu. 
Radny Miłosz Brodzikowski poinformował, że prosi w imieniu komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury o 
poddanie pod głosowanie wycofania z porządku obrad druku nr 283 w sprawie likwidacji straży miejskiej. 
 
zmiana porządku obrad - wycofanie druku 283.  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, 
Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan 
Zdzisław Rerus, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa 
PRZECIW (4) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, 
Sebastian Tomasz Różycki 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Wojciech Szefner, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (4) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Roman 
Wilczyński 
 
Radny Sebastian Tomasz Różycki zwrócił uwagę, że wniosek o zmianę porządku obrad po odczytaniu 
protokołów komisji jest niezrozumiały. Radny w imieniu klubu poprosił o możliwość odczytania 
uzasadnienia do projektu uchwały. 
Radny Roman Rakowski (Ad Vocem) poinformował, że każdy z radnych otrzymał autopoprawkę i 
uzasadnienie do projektu uchwały. Radny poinformował, że składając wniosek na komisjach nie zamykał 
klubowi drogi do uchwalenia jego pomysłów. Wniosek miał na celu tylko dyskusję na ten temat. Zbyt 
mało było czasu na decyzję. 
Przewodniczący poinformował, że ustanowi spotkanie w tej sprawie radnych z burmistrzem. 
Radny Piotr Miszkiewicz poinformował, że projekt ten miał właśnie otworzyć na ten temat dyskusję. 
Radny odczytał uzasadnienie do projektu uchwały (w załączeniu). 
Radna Elżbieta Krystyna Musiałek poinformowała o posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 
dniu 7 września 2020 r. oraz rozpatrzeniu przez komisję petycji Koalicji Polska Wolna od 5G. Komisja 
zajęła stanowisko negatywne w sprawie przedmiotowej petycji. Stosowny projekt uchwały komisja 
przedłożyła do rozpatrzenia Radzie Miejskiej. Komisja pracowała także nad rozpatrzeniem petycji w 
sprawie utworzenia deptaka. W tej sprawie komisja wystąpiła do Burmistrza o uzupełnienie 
dokumentacji. 
Radny Piotr Bodnar (Ad Vocem) wyraził przekonanie, że badania na jakie powołuje się Komisja Skarg w 
sprawie 5G są niemiarodajne. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) podkreślił, że badania jednoznacznie nie wykazały szkodliwości 
technologii 5G. Radny odnosząc się do projektu uchwały o likwidacji straży miejskiej uznał, że cel 
wnioskodawców został osiągnięty, bowiem ujawniła się dyskusja nad przyszłością tej formacji, którą 
będziemy prowadzić w przyszłych tygodniach o co radny poprosił Przewodniczącego Radny. 
Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak (Ad Vocem) podziękowała radnemu Rerusowi za refleksję 
na temat straży miejskiej. Radna stwierdziła jednak, że odrzucenie projektu uchwały z procedowania na 
sesji jest zamknięciem ust klubowi radnych PiS. Niemniej wywołanie dyskusji na ten temat jest 
pozytywne.  
Radny Piotr Miszkiewicz (Ad Vocem) stwierdził, że projekt uchwały będący projektem w sprawie 
projektu na dziś zachowywałby status quo, a co za tym idzie rozpoczął by dyskusję. Radni wyrzucili zatem 
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projekt do kosza. Według radnego funkcjonariusze straży miejskiej według sprawozdań nie wykazują 
chęci do pracy. 
Radna Elżbieta Musiałek stwierdziła, że temat jest ważny niemniej w tytule uchwały stoi słowo likwidacja 
a co za tym idzie wielu radnych nie mogło poprzeć tego projektu. 
Radny Roman Rakowski (Ad Vocem) jako wnioskodawca odrzucenia projektu uchwały z posiedzenia 
komisji podkreślił, że nikt nie wyrzucił do kosza projektu. Radny podkreślił, że jest potrzebna dyskusja a 
nie pochopna likwidacja. Likwidacja nie skończy problemów. Problemy zostaną. Trzeba myśleć jak te 
problemy rozwiązać. 
Przewodniczący zaproponował termin spotkania w sprawie straży miejskiej na przyszły poniedziałek. 
Radny Piotr Miszkiewicz (Ad Vocem) wyraził zdziwienie że właśnie na komisjach nie chciano 
przeprowadzić dyskusji na ten temat. Według radnego słowo likwidacja znalazło się w projekcie uchwały, 
bo musiała jakiś tytuł nosić. 
Radny Roman Rakowski podkreślił, że „wrzucanie” w ostatnim momencie projektu w tak ważnej sprawy 
jest niepoważne. 
Radny Wojciech Szefner stwierdził, że skoro rada uznała, że dziś tematu nie będzie, a trwa dyskusja na 
temat punktu który został usunięty z porządku złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 
Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak (Ad Vocem) zapytała, czy wniosek jest odebraniem głosu 
radnym. 
Radny Wojciech Szefner podkreślił, że rada już zdecydowała wykreślając punkt z porządku. Radny 
wycofał wniosek. 
Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak (Ad Vocem) podkreśliła, że słowo likwidacja zostało użyte 
dlatego, że w sytuacji gdy straż miejska pozostanie w takim samym kształcie to likwidacja jest jedynym 
rozwiązaniem. 
Radny Piotr Bodnar (Ad Vocem) przypomniał, że usunięcie punktu z porządku i tak otworzyło dyskusję i 
zaapelował o przygotowanie się do tematu na spotkanie w tej sprawie. 
 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sulechowa w okresie międzysesyjnym 
 
Sprawozdanie radni otrzymali w wersji elektronicznej. Do sprawozdania nie wniesiono uwag ani 
wniosków. Sprawozdanie załączono do protokołu. 
 
Radny Jan Rerus poprosił w imieniu klubu FORUM o 15 minut przerwy. Przewodniczący ogłosił przerwę. 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 
1) w sprawie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek, zwolnień 
oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli (druk nr 269), 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, 
Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, 
Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech 
Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, 
Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman Wilczyński 
 
2) w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Sulechów oraz określenia granic obwodów (druk nr 270), 
Radny Jan Rerus zapytał o brak w uzasadnieniu jakiegokolwiek odniesienia do przegranego 
postępowania w sądzie. Radny podkreślił, że Burmistrz stwierdził, że kurator w skardze na uchwałę 
powołał się na przepisy jakie nie obowiązywały w czasie uchwalenia uchwały. Radny stwierdził, że 
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wskazywał w tej sprawie wątpliwości, które zarówno radcy, burmistrz oraz ówczesny kierownik wydziału 
oświaty a dziś burmistrz Sulechowa a także większość radnych negowali forsując uchwałę niezgodną z 
przepisami 
Radny Przemysław Artur Mikołajczyk (Ad Vocem) podkreślił, że akurat tego tematu nie forsował. Radny 
przypomniał, że zdarzyło że także Pan radny Rerus forsował w przeszłości uchwałę, która okazała się 
niezgodna z przepisami. Tamta uchwała także został uchylona. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) podkreślił że radny Mikołajczyk ma oczywiście rację. Ale sytuacja 
była bardzo podobna. Zlekceważono głos radnego a NSA uchwałę uchylił. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 
Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 
Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
PRZECIW (1) Przemysław Artur Mikołajczyk 
NIEOBECNI (4) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 
Roman Wilczyński 
 
3) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych w drodze bezprzetargowej na 
rzecz zarządzającego Kostrzyńsko-Słubicką Specjalna Strefa Ekonomiczną (druk nr 271), 
Radny Jan Rerus stwierdził, że gmina nie zrobiła nic aby te nieruchomości sprzedać. Niecałe 3 miliony 
złotych gmina może uzyskać z tej sprzedaży. Radny zwrócił uwagę że nie uzyskał odpowiedzi na pytanie 
ile gmina zainwestowała netto w uzbrojenie terenu. 
Zastępca Burmistrza Marcin Górzny poinformował iż łączny koszt brutto wyniósł 4386000 zł natomiast 
z sprzedaży terenów uzyskano po rozliczeniu netto 6000000 zł. 
Radny Jan Rerus poprosił o informację na piśmie jako konkretnie kwota przypada na teren, który obecnie 
sprzedajemy KSSSE. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław 
Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Sebastian Tomasz 
Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jan Zdzisław Rerus 
NIEOBECNI (4) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 
Roman Wilczyński 
 
4) w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w obrębie 0002 miasta Sulechów(druk nr 272), 
Radna Małgorzata Jolanta Matuszewska poinformowała, że nie ma możliwości głosowania. 
Radna została poinformowana, iż opuściła ostatnie sprawdzenie kworum. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, 
Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan 
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Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew 
Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Arleta Barbara Lubieniec 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
5) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu (druk nr 273), 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, 
Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman 
Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 
Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
6) w sprawie zaliczenia dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu(druk nr 277), 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, 
Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman 
Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 
Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
7) w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu (druk nr 274), 
Radny Jan Zdzisław Rerus wyraził wątpliwości, czy tak duże zadłużenie jest konieczne. Skoro zapisy w 
WPF mówią o wspaniałych wynikach – na przykład wcześniejszym spłacaniu niektórych kredytów. Czy 
wykonano analizę możliwości optymalizacji kosztów. Radny zwrócił uwagę na jaki cel potrzebne są te 
pieniądze. Burmistrz stwierdził, że pieniądze te są potrzebne na zadania zapisane w budżecie. Brak jest 
sensownego uzasadnienia dla tego kredytu. Radny zaapelował o odrzucenie projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że jeśli sprzedaż nieruchomości zostanie zrealizowana zgodnie z 
założeniem to kwota ta pomniejszy kredyt. 
Zastępca Burmistrza Marcin Górzny (Ad Vocem) poinformował, że mimo pandemii gmina nie 
zrezygnowała z żadnego zadania, a co więcej pojawiło się kilka nowych a wpływy z podatków są 
niepewne. 
Skarbnik Gminy Marcin Fafuła poinformował, że kwota obligacji wynika z zapisów w budżecie. Nie ma 
pewności, że KSSSE rozliczy się z gminą w tym roku. Jeśli tak będzie to oczywiście burmistrz podejmie 
decyzję o rezygnacj z transz oblikacji. Przygotowane jest zestawienie wykonania budżetu do końca 
sierpnia. Dopiero teraz spływają faktury za zadania inwestycyjne. Około 10 milionów wciąż jest do 
zapłacenia w 4 kwartale 2020 r. trzeba też zwrócić uwagę, że inwestycje drogowe dofinansowane z 
funduszów krajowych są refundowane i te środki należy mieć na kontach. 
Radny Sebastian Tomasz Różycki poinformował, że takie też odpowiedzi uzyskał radny Rerus w czasie 
spotkania Burmistrza z szefami klubów. Koszty emisji obligacji są znaczne i należy się naprawdę nad tą 
formą zastanowić. Radny zwrócił się z pytaniem o cel na jaki zostaną przeznaczone pieniądze które 
wpłyną na konto gminy z budżetu centralnego jako refundacja na przykład budowy drogi w Kijach, ze 
sprzedaży gruntów itd. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) przypomniał, że jego zdaniem cel przeznaczenia środków powinno 
być podane w uzasadnieniu. 
Radny Sebastian Tomasz Różycki złożył wniosek o przeprowadzenie następnej sesji w sposób tradycyjny. 
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Radca prawny Anna Kowalska-Kasprzak przypomniała, że sesję organizuje przewodniczący. I taki 
wniosek nie może zostać procedowany. 
Skarbnik Gminy Marcin Fafuła poinformował, że dochody o jakie pytał radny Różycki są zapisane w 
budżecie. Zapis w uchwale budżetowej mówi o tym że obligacje pokryją deficyt i wcześniejszych 
zobowiązań, co zostało także ujęte w uchwale budżetowej. Informacje te są publikowane i 
przekazywane radnym. 
Radny Sebastian Tomasz Różycki stwierdził, że przecież sytuacja jest dynamiczna i na przykład pojawiły 
się nowe środki na przykład dotacja z rządu w wysokości 2200000 zł. Radny raz jeszcze poprosił o 
przekazanie informacji na jakie cele przeznaczone są te pieniądze. 
Skarbnik Gminy Marcin Fafuła że w tym roku nie można wykazać tych pieniędzy. Nie można tak zrobić, 
gdyż nie ma szans na wydanie ich w tym roku. Pieniądze te będą zapisane na rok przyszły. 
Zastępca Burmistrza Magdalena Klucznik potwierdziła, że refundacja niestety polega na tym, że gmina 
najpierw musi wydać pieniądze a dopiero potem otrzymuje zwrot. Dochody wpływające miesiąc po 
rozliczeniu z wykonawcą i tak są przeznaczone na inwestycję już rozliczoną. Tej dotacji nie można wydać 
na nic innego. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) przychylił się do wniosku radnego Sebastiana Różyckiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 
Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna 
Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
PRZECIW (2) Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
8) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Sulechów na 2020 rok (druk nr 275), 
Radny Jan Zdzisław Rerus poprosił o informacje dlaczego zwiększono kwotę wynagrodzeń dla 
nauczycieli. Radny stwierdził, że przecież Burmistrz poinformował przedtem, iż planowane 
wynagrodzenia dla nauczycieli są niezmienne do końca roku. Planowana zmiana jest o około 500000 zł 
wyższa niż podwyżka płac. Czy to nie przypadek, że ta kwota odpowiada tej jaką należało dołożyć do 
utworzenia CUW? Czy zabrano te pieniądze nauczycielom a teraz się je oddaje. Radny przypomniał że 
Pani radna Agnieszka Szeląg stwierdziła że i inne grupy są niedoszacowane. 
-Zastępca Burmistrza Magdalena Klucznik poinformowała, że nadwyżka bieżąca w momencie 
projektowania budżetu na rok 2020 w kwocie około 200000 zł. nie zapewniała realizacji działalności 
bieżącej. Z tym gmina boryka się od dawna, a nie można przedstawić radzie budżetu, który się nie 
bilansuje. Zawsze w trakcie roku te ubytki się uzupełnia z wpływów bieżących. Sytuacja epidemiczna 
zweryfikowała niektóre zamierzenia a wpływy są wyraźnie mniejsze. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) przyznał, że w latach poprzednich tak było ale czym innym jest 
płynność finansowa a czym innym wydatki. Wypowiedź pani Burmistrz nie zmienia faktu, gdyby CUW 
nie było te wynagrodzenia byłyby zaplanowane. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, 
Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, 
Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Arleta Barbara Lubieniec, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 
NIEOBECNI (4) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna 
Wojewoda 
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9) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulechów na lata 
2020 –2030 (druk nr 276), 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, 
Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Jan 
Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Roman Rakowski 
NIEOBECNI (4) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna 
Wojewoda 
 
10) w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Sulechowie (druk nr 
278), 
Radny Jan Zdzisław Rerus zaapelował o zagłosowanie przeciw projektowi uchwały. Radny stwierdził iż 
Burmistrz musi naprawdę nienawidzić dzieci zabierając busa ze szkoły. Radny wniósł o zmianę brzmienia 
treści: wykreślenie w par. 2. ust. 1. pkt. 10 - obsługa, eksploatacja i utrzymywanie busów szkolnych. 
Radny stwierdził, że jest przeciwny jakiemukolwiek rozszerzeniu działalności CUW. Jednostka jest 
nieprzygotowana. Co na pewno wykaże kontrola Komisji Rewizyjnej. Radny zaapelował o danie 
jednostce czasu. Pan dyrektor przecież sam powiedział, że dopiero w październiku będzie przygotowany 
do obsługi jednostek oświatowych. Radny zwrócił uwagę na nazwę szkoły w Cigacicach. Jest odmiennie 
od zapisów w innych aktach. Zabranie busów ze szkół radny nazwał oszustwem. Przecież te pojazdy 
kosztowały masę pracy wielu ludzi. Przecież te pojazdy zostały zakupione w ramach inicjatywy ludzi 
zbierających podpisy pod wnioskiem do Budżetu Obywatelskiego. Pozostałe zmiany są wynikiem faktu, 
iż pracownicy CUW wykonywali już w lipcu zadania jakich nie powinni robić bo dopiero teraz uchwała 
potwierdza zakres. Według radnego jest to przekroczenie uprawnień przez dyrektora CUW i Burmistrza. 
Przewodniczący potwierdził, że jego zdaniem zabranie busa z SP1 jest faktycznie nie fair. Według 
Przewodniczącego bus ten będzie jedynie obsługiwany przez CUW a nie będzie jego właścicielem. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (ad vocem) poprosił zatem o jasną deklarację czy busy zostaną w szkołach czy 
w CUW, a zatem czy to dyrektor szkoły będzie ich dysponentem. 
Radny Roman Rakowski zapytał dlaczego Pan Przewodniczący mówi tylko o busie ze szkoły nr 1. Bus 
będący w szkole nr 3 został zakupiony i dofinansowany z ministerstwa między innymi dlatego że szkoła 
miała lub ma nadal klasy integracyjne z dziećmi niepełnosprawnymi. Według radnego CUW będzie 
prowadził usługi transportowe. Radny przypomniał, że składał skargę na dyrektora CUW, że prowadzi 
działalność bez uprawnień. Ta uchwała potwierdza, że skarga jest zasadna. 
Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak stwierdziła, że punkt 10 mówi o obsłudze i eksploatacji. 
Jeśli buz zostanie w szkole kto będzie ponosił koszt. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) stwierdził, że w świetle zadań nie ma to znaczenia rada przeznaczy 
pieniądze na utrzymanie busów do CUW lub do szkoły. Oczywiście wdług radnego CUW będzie bardziej 
kosztowny. Radny zwrócił uwagę że to dyrektor szkoły musi na bieżąco wprowadzać zmiany w planie 
zajęć a bus może być potrzebny na już. Przekazanie obsługi busa do CUW wydłuży ścieżkę decyzyjną. 
Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak zapytała czy głosując nad tym punktem pieniądze znajdą 
się w CUW czy w szkole. 
Zastępca Burmistra Magdalena Klucznik zgłosiła autopoprawki do projektu uchwały. 
Dyrektor CUW Maciej Wieligor poinformował, że przejęcie busów ma usprawnić ich obsługę i 
wykorzystanie. Planowane jest zakupienie nowego busa do SP3 gdyż ten używany do tej pory jest już 
stary. Busy mogą być prócz wykorzystania busów w szkołach nr 1 i 3 mogą także być wykorzystane do 
przewozu dzieci na basen ze szkół wiejskich, gdzie jest z dowozem dzieci problem. Oczywiście w 
pierwszej kolejności będą one używane przez szkoły nr 1 i 3. 



9 | S t r o n a  

 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) potwierdził, że doskonale rozumie że będą te busy używane przez 
szkoły ale radny stwierdził, że dyrektor niejako potwierdził że busy będą używane do usług 
transportowych. Nie ma zdaniem radnego fizycznej możliwości aby wszystkie dzieci z szkół w czasie ich 
optymalnej obecności na basenie były tam dowożone tymi dwoma autobusami, z uwagi na odległości i 
czas dojazdu. Radny stwierdził, że dyrektor potwierdził że busy zostaną zabrane ze szkół. Radny 
podtrzymał wniosek 
Dyrektor CUW Maciej Wieligor zapytał, jeśli wcześniej miała miejsce sytuacja że sp1 użyczało busa innej 
szkole nie oznacza iż prowadzi usługi transportowe. Obsługa busów to pojęcie bardzo szerokie i będzie 
także musiało być skorelowane z grafikami szkół i OSiR. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) stwierdził, że nie ma sensu spierać się jak było, ważne jest to z 
czym mamy do czynienia tu i teraz. Radny stwierdził, że dyrektor CUW nie ma pojęcia o działalności 
szkół. 
 
Głosowano w sprawie: przyjęcia autopoprawek zgłoszonych przez Panią Sekretarz Magdalenę Klucznik. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, 
Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman 
Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 
Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
Głosowano w sprawie: wniosku Radnego Jana Rerusa o wykreślenie w par. 2. ust. 1. pkt. 10 - obsługa, 
eksploatacja i utrzymywanie busów szkolnych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (5) Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Antoni Pokład, Roman 
Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 
PRZECIW (9) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, 
Izabela Katarzyna Wojewoda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, 
Elżbieta Krystyna Musiałek 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
Głosowano w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Sulechowie 
(druk nr 278) 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (12) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, 
Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, 
Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
PRZECIW (4) Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman Rakowski, Jan Zdzisław 
Rerus 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Elżbieta Krystyna Musiałek 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
Zastępca Burmistrza Magdalena Klucznik zaapelowała do wszystkich o nieuleganie złym emocjom i 
powstrzymanie się od obrażania innych obecnych na sesji. 



10 | S t r o n a  

 

 
11) w sprawie zmiany Statutu Centrum Usług Wspólnych w Sulechowie (druk nr 279), 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (12) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, 
Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, 
Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
PRZECIW (4) Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman Rakowski, Jan Zdzisław 
Rerus 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Elżbieta Krystyna Musiałek 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
12) w sprawie projektu uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Sulechów z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021 (druk nr 
280), 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, 
Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman 
Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela 
Katarzyna Wojewoda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Sebastian Tomasz Różycki 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
13) o zmianie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Sulechów 
(druk nr 281), 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, 
Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman 
Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 
Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
14) w sprawie rozpatrzenia petycji Koalicja Polska Wolna od 5G (druk nr 282), 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, 
Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław 
Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław 
Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela 
Katarzyna Wojewoda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Piotr Bodnar, Arleta Barbara Lubieniec 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
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15) w sprawie rozpatrzenia skargi (druk nr 267). 
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (6) Piotr Bodnar, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman Rakowski, Jan 
Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki 
PRZECIW (8) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krzysztof Kluczyński, Piotr Miszkiewicz, Radosław 
Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Izabela Katarzyna 
Wojewoda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta 
Krystyna Musiałek, Zbigniew Trompa 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
Radna Izabela Wojewoda zgłosiła wniosek o zmianę porządku obrad - poprzez dodanie druku 288 w pkt 
6.16. 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Wojciech 
Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
PRZECIW (5) Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman Rakowski, Jan Zdzisław 
Rerus, Sebastian Tomasz Różycki 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Piotr Miszkiewicz, Elżbieta Krystyna Musiałek 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
Radny Piotr Bodnar poinformował iż omyłkowo głosował za przyjęciem druku nr 267. 
Radny Jan Rerus poinformował, że jest według niego kuriozalną sytuacja, żeby rada nie zgadzała się z 
projektem uchwały wypracowanym przez komisję w skład której wchodzą przedstawiciele wszystkich 
klubów. Według radnego składanie alternatywnych rozwiązań w przypadku rozpatrywania skargi jest 
niedopuszczalne. Podpisy na przykład radnego Kluczyńskiego który w czasie posiedzenia komisji się 
wstrzymał, a teraz firmuje projekt uchwały odwrotny do tego wypracowanego przez komisję której jest 
członkiem jest niejako sformułowaniem tezy, że komisja Skarg, Wniosków i petycji jest niepotrzebna. 
Radny wyraził zdanie że w tak pojmowanej komisji pracować nie będzie i rozumie motywy radnej 
Matuszewskiej. Podpis przewodniczącego rady pod projektem uchwały radny nazwał tragedią. Ten 
projekt uchwały jest czysto polityczny. Radny zapowiedział, w przypadku przyjęcia uchwały wniosek do 
sądu administracyjnego. Radny zapytał, czy w tej sytuacji radni mogą rozpatrywać z pominięciem komisji 
skargi? Jak można w uzasadnieniu napisać iż na podstawie protokołu z posiedzenia komisji uznaje się 
skargę za bezzasadną skoro tam takiego stwierdzenia nie ma. Rada może zatem równie dobrze w tej 
sytuacji przekazywać skargi Burmistrzowi. Cała praca komisji, w postaci przeczytania dokumentacji itd. 
została wyrzucona do smieci przez kogoś kto tego trudu sobie nie zadał. 
Radna Izabela Katarzyna Wojewoda (Ad Vocem) stwierdziła, że radna Matuszewska miała na pewno inne 
powody rezygnacji. Radna przypomniała, że komisja nie zastępuje Rady która musi rozpatrzyć skargę w 
formie uchwały. Wola rady była jednoznaczna. Ustawodawca nie dał większych uprawnień komisji niż 
Radzie Miejskiej. A radni także zapoznali się z dokumentami. Według wyniku głosowania zdanie komisji 
nie było jednoznacznie za. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) stwierdził, że ma prawo domniemywać iż radni wnioskodawcy nie 
składali wniosku o udostępnienie dokumentów. Radny stwierdził że nie można negować głosowania 
nawet jeśli niewielu członków komisji było za projektem uchwały. Przekazanie raz jeszcze skargi do 
rozpatrzenia komisji było zdaniem radnego próbą wymuszenia zmiany zdania. Nie zaistniały nowe fakty 
I nie było zasadne ponowne rozpatrywanie tej skargi. 
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Radna Elżbieta Krystyna Musiałek (Ad Vocem) poinformowała, że nie było wniosku o udostępnienie 
dokumentów komisji ale i nie było takiej potrzeby. Dokumenty te są do wglądu radnych. Komisja po 
analizie zdecydowała w ten sposób - rada miała inne zdanie. Praca w tej komisji jest trudna. Radna 
podkreśliła, że za te obowiązki radni pobierają przecież diety. 
Radna Małgorzata Jolanta Matuszewska stwierdziła, że rezygnację swoją złożyła z uwagi na 
przygotowany i przekazany radzie na dwa dni przed sesją przez grupę radnych projekt uchwały który 
przekreślał całą pracę komisji. Radna stwierdziła, że jej zdaniem praca w komisji okazała się 
niepotrzebna. 
Radna Elżbieta Musiałek stwierdziła, że w każdej komisji jest ciężka praca i za to radni otrzymują zwrot 
w postaci diety. Radna ponowiła prośbę Pani Magdaleny Klucznik o nie obrażanie innych uczestników 
obrad. 
Radna Izabela Katarzyna Wojewoda (Ad Vocem) podkreśliła, że rada nie przyjęła projektu o zasadności 
skargi, a zatem po ponownym głosowaniu tego samego druku należy skargę rozpatrzyć i stąd projekt 
uchwały. Czasem wnioski radnych nie są przez radę akceptowane. Rada ma dziś także okazję przyjąć 
projekt lub odrzucić. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) poprosił o interpretację prawną. Czy rada ma możliwość 
wprowadzenia projektu z pominięciem komisji. Radny wyraził pogląd, iż takie załatwienie sprawy 
oznacza, iż rada uznaje iż komisja pracuje źle. 
Radca Prawny Anna Kowalska-Kasprzak poinformowała, iż komisja jest jednostką pomocniczą Rady. 
Rada podejmuje decyzję. Komisja przedstawia propozycję a rada podejmuje decyzję. Rada nie jest 
zobligowana do podjęcia uchwały przekazanej przez komisję. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) zapytał, czy zatem na przykład klub FORUM może zgłosić projekt 
uchwały uznającej skargę za zasadną w przypadku gdy jego członkowie nie znają sprawy? 
Radca Prawny Anna Kowalska-Kasprzak poinformowała, że nie ma podstaw do ograniczania 
komukolwiek jego inicjatywy uchwałodawczej. 
 
16) w sprawie rozpatrzenia skargi (druk nr 288) 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (7) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krzysztof Kluczyński, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni 
Pokład, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Izabela Katarzyna Wojewoda 
PRZECIW (6) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 
Matuszewska, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Elżbieta Krystyna Musiałek, 
Zbigniew Trompa 
NIEOBECNI (4) Piotr Bodnar, Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
17) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zielonogórskiemu (druk nr 284) 
Radny Zbigniew Trompa poinformował, że Górzykowo to jedyna miejscowość bez utwardzonej drogi 
głównej i dlatego zaapelował o przyjęcie uchwały. Jednocześnie radny poprosił o dopilnowanie 
wykonania inwestycji bowiem z pierwszym odcinkiem już wykonanym były pewne problemy wynikające 
z nierzetelnej pracy wykonawcy. 
Radny Sebastian Tomasz Różycki według radnego rada odrzucając zadanie z projektu budżetu odsunęła 
w czasie wykonanie tej inwestycji. Już dziś można byłoby uznać że droga zostanie wykonana w całości. 
Radny poinformował iż niemniej będzie głosował za projektem. 
Radny Zbigniew Trompa (Ad Vocem) poinformował, że poprzednio pieniądze zostały przekazane na 
pomoc dla szpitala bo sytuacja tego wymagała. Powiat zapewne nie wykonałby tej drogi w całości w tym 
roku. 
Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak (Ad Vocem) stwierdziła, że droga jest potrzebna i należy 
wesprzeć tę inwestycję 
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Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, 
Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman 
Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 
Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
18) w sprawie odwołania radnego z funkcji członka Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w 
Sulechowie (druk nr 286) 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, 
Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław 
Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław 
Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela 
Katarzyna Wojewoda 
PRZECIW (1) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
19) w sprawie powołania radnej na członka Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury Rady Miejskiej w Sulechowie 
oraz stwierdzenia składu Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury Rady Miejskiej w Sulechowie (druk nr 287) 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) Piotr Bodnar, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara 
Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław 
Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław 
Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela 
Katarzyna Wojewoda 
PRZECIW (1) Miłosz Mateusz Brodzikowski 
NIEOBECNI (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Roman Wilczyński 
 
Radny Miłosz Brodzikowski poinformował, że zagłosował pomyłkowo przeciw. 
 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Jan Zdzisław Rerus wyraził zdanie iż nie rozumie apeli o nieobrażanie innych uczestników obrad 
wyrażone na dzisiejszej sesji. Radny poinformował, iż nie miał zamiaru nikogo urazić i nie uważa aby tak 
się stało. Radny poprosił radnych o refleksję – należy się zastanowić czy ktoś z radnych, nawet jeśli się z 
nim nie zgadzamy nie może mieć przypadkiem racji. Radny zwrócił uwagę, że rozstrzygnięć w sprawie 
komisji skarg nie ma ale na pewno jest w sprawie komisji rewizyjnej. Radny zapytał o swój status – 
złożona rezygnacja nie została przyjęta. Radny stwierdził zaś, że jest zadowolony z swojej decyzji bowiem 
okazało się, że komisja jest niepotrzebna. Radny przypomniał, że petycja Pana Romana Rakowskiego nie 
została do dziś rozpatrzona. Według radnego skarżący ma prawo odwołać się do WSA. Samą uchwałę 
też można zaskarżyć do nadzoru Wojewody. Czy radny może tak postąpić. Radny zwrócił się do 
przewodniczącego rady o zgłoszenie organom ścigania przekroczenia uprawnień przez dyrektora CUW. 
Radny stwierdził, że Przewodniczący rady ma jako organ uchwałodawczy obowiązek takiego zgłoszenia. 
Radny Piotr Miszkiewicz poinformował, iż radny Jan Rerus ma taki sam obowiązek oraz uprawnienia aby 
zgłosić przestępstwo. Radny zwrócił uwagę, że usuwane są ławki na których osoby nadużywające 
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alkoholu spędzają czas. Usuwanie ławek nie jest rozwiązaniem a jedynie egzekwowanie prawa od tych 
osób nim jest. Przy okazji radny zapytał o porozumienie z izbą wytrzeźwień. Radny zaapelował o podjęcie 
dyskusji na temat przyszłorocznego budżetu. Radny zwrócił się do Burmistrza w sprawie rozmów z 
pewnym inwestorem – jakie jest zapatrywanie pana Burmistrza na ten podmiot itd. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) poinformował, że dokładnie sprawdził iż faktycznie każdy może, 
ale jest zasadnicza różnica między członkami organu a organem. Radny poinformował, iż w przypadku 
nie dopełnienia tego obowiązku przez Przewodniczącego Rady, radny złoży zawiadomienie. 
Radny Sebastian Tomasz Różycki poparł wypowiedź radnego Piotra Miszkiewicza w sprawie inwestora. 
Radny zwrócił uwagę iż inwestycja w budowę nowej oczyszczalni ścieków w proponowanej postaci 
poprawi sytuację tylko o 50%. Radny poprosił o organizację spotkania w sprawie sortowni odpadów oraz 
oczyszczalni ścieków. 
 
8. Zapytania sołtysów i mieszkańców Gminy Sulechów. 
Nie było chętnych do zabrania głosu. 
 
9. Przerwa. 
Przewodniczący ogłosił 10 sekund przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 
 
10. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 
Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Arleta Barbara Lubieniec, Roman Rakowski 
NIEOBECNI (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 
Przemysław Artur Mikołajczyk, Roman Wilczyński 
 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Radca Prawny Anna Kowalska-Kasprzak poinformowała, że radny po złożeniu rezygnacji będącej 
oświadczeniem woli oznacza iż nie jest on członkiem komisji. Uchwała w tej sprawie jest tylko 
potwierdzeniem faktu. Co do zaskarżenia uchwały to według zasad ogólnych każdy może zaskarżyć 
uchwałę w pierwszej kolejności do wojewody. Zawiadomienie o załatwieniu skargi nie podlega 
zaskarżeniu. 
Zastępca Burmistrza Marcin Górzny potwierdził iż dopinane są szczegóły porozumienia z izbą 
wytrzeźwień. Burmistrz poinformował, że ławki wrócą na wiosnę a zostały usunięte z uwagi na konieczne 
prace renowacyjne. Spotkania w sprawie budżetu z pewnością się odbędą. Burmistrz poprosił radnych 
o doprecyzowanie zapytania na temat organizacji spotkania w sprawie instalacji w miejscowości Nowy 
Świat oraz oczyszczalni ścieków. 
Radny Sebastian Różycki potwierdził, że oczekuje takiego spotkania. 
Radny Piotr Miszkiewicz stwierdził, że należałoby odbyć takie spotkanie bez udziału Stowarzyszenia 
Czysty Sulechów, który nie jest podmiotem uprawnionym do decydowania w tej sprawie. 
Przewodniczący poinformował, że rada nie spotyka się na tajnych spotkaniach i nie ma możliwości 
usuwać kogokolwiek z takich zebrań. 
Radny Sebastian Różycki stwierdził, że radnemu Miszkiewiczowi chodziło o to aby spotkanie 
zorganizowała gmina a nie stowarzyszenie. 
Zastępca Burmistrza Marcin Górzny poinformował, że spotkanie zostanie zorganizowane. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) poprosił o pisemną informację na temat zaawansowania prac nad 
cmentarzem. Radny zapytał o status prawny komisji Skarg w sytuacji gdy dwa kluby nie mają w niej 
swojego przedstawiciela. 



15 | S t r o n a  

 

Radny Zbigniew Trompa (Ad Vocem) poinformował, że jest członkiem stowarzyszenia czysty Sulechów i 
będzie go trudno ominąć w organizacji spotkań. 
Radca Prawny Anna Kowalska-Kasprzak poinformowała, że w świetle zapisów statutu zgłoszenie członka 
z ramienia klubu jest prawem a nie obowiązkiem. W sytuacji zgłoszenia radnego skład natomiast musi 
być uzupełniony. 
Radny Jan Zdzisław Rerus poinformował, że według opinii ministerstwa, którą dysponuje komisja 
obecnie nie może pracować. 
Radca Prawny Anna Kowalska-Kasprzak poinformowała iż oczywiście zapozna się z takową opinią. 
Radna Elżbieta Krystyna Musiałek potwierdziła, że według jej wiedzy w komisji powinni być 
przedstawiciele klubów. Wakaty paraliżują jej pracę. 
 
12. Wolne wnioski i informacje. 
Zastępca Burmistrza Marcin Górzny stwierdził, że dygresja Pani Magdaleny Klucznik na temat złych 
emocji dotyczyła jego zdaniem wypowiedzi radnego Rerusa iż jego zdaniem Burmistrz nienawidzi dzieci. 
Według zastępcy Burmistrza jest to sformułowanie krzywdzące. Zastępca Burmistrza poprosił o ważenie 
swoich wypowiedzi. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) stwierdził, że podtrzymuje swoje zdanie. I wiele faktów na to 
wskazuje. Likwidacja klas sportowych, zabranie busa itp. Nie ma znaczenia czy ktoś się z tym zgadza czy 
nie. To prywatna opinia radnego. 
Zastępca Burmistrza Marcin Górzny (Ad Vocem) poinformował, iż odniósł się tylko do użytego 
sformułowania. 
Radny Wojciech Szefner poinformował o akcji sprzątanie świata i zaprosił radnych do zapoznania się z 
jej celami w Sulechowie. 
 
13. Zamknięcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady stwierdził wyczerpanie wszystkich punktów porządku, po czym zamknął obrady 
wygłaszając formułę: „zamykam obrady XXVII sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Sulechowie”. 
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